
Sotenäs Naturskyddsförenings höstbrev 2020-10-04 

Sotenäs Naturskyddsförening nystartade sin verksamhet februari 2019 efter att ha varit 

vilande i mer än 10 år. 

 

2019 är ett år som jag tror man kommer att förknippa med att den globala uppvärmningen 

och hotet mot klimatet verkligen fördes fram i medialjuset. Mycket av det kan vi tacka Greta 

Thunberg för, när hon augusti 2018 inledde sin skolstrejk för klimatet. Även hotet mot den 

biologiska mångfalden har varit en stor fråga. De frågorna har fortsatt att debatteras under 

2020 men som vi alla vet så har coronapandemin tagit mycket uppmärksamhet. 

Förhållningsregler i samband med pandemin har gjort att samhällsekonomin har bromsats, 

vilket har haft negativa följder för många, men samtidigt har det visat vilka positiva effekter 

en omställning kan ha för miljön. Alla minns kanske bilderna vi sett på städer före 

nedstängningen, med luften full med föroreningar, och efter, när luften är klar och man ser 

horisonten. 

 

2019 blev ett aktivt år för Sotenäs Naturskyddsförening. I vår verksamhetsberättelse (färgade 

understrukna ord är klick-länkar) berättar vi om vad vi har gjort under året. Vårt motto för 

2019 var att ”Det går att påverka framtiden”. Några aktiviteter var Pernilla Hagberts 

föreläsning “Bortom BNP-tillväxt: Scenarier för hållbart samhällsbyggande” samt 

föreläsningen ”Förändring börjar med ett enda steg” med Johanna Ståhl, författare till 

Naturskyddsföreningens årsbok ”Ett hållbart liv”. 

I verksamhetsberättelsen ser du vilka ärenden vi har engagerat oss i. Bl.a. har vi överklagat 

detaljplanen för Skomakarudden i Bovallstrand. I nummer 4:2019 av Sveriges Natur skrev 

tidningen om Sotenäs Naturskyddsförening (SNF) och kampen mot expansionsplanerna vid 

Ävja stenbrott. Benders hade fått tillstånd av Mark- och miljödomstolen i Vänersborg att 

expandera sin verksamhet vid Ävja stenbrott, ett beslut som Naturskyddsföreningen i 

Bohuslän överklagade till Svea hovrätt. SNF bidrog med en insamling för att anlita 

miljöjuristen Gunilla Högberg Björck. Nu i september fick vi det glädjande beskedet att Svea 

Hovrätt inte ger Benders tillstånd att expandera. Domstolen dömde även enligt 

Naturskyddsföreningens förslag då Svea Hovrätt nekade Benders rätt att anlägga en väg i 

landskapsbildsskyddat område 2019. 

Vi hann ha ett vanligt årsmöte i mars i år innan coronaviruset slog till ordentligt (länk till 

protokollet).  

Vårt motto för 2020 är att ”det har betydelse att vi bryr oss”. Vi bryr oss om varandra, djuren, 

växterna, arterna, ekosystemen och biosfären; vi bryr oss om klimatet, den biologiska 

mångfalden och om framtida generationer. Vi bryr oss för att det har betydelse för oss själva 

men kan vi också bry oss för att allt har ett värde i sig självt? 

Vad pågår nu?  

• Vi har väntat med spänning på vad Regeringen skulle besluta i prövningen av 

Preemraffs ökade utsläpp. Sotenäs Naturskyddsförening som krets har inte aktivt 

yttrat sig i ärendet, men vi har stött riksföreningen och Naturskyddsföreningen i 

Lysekil-Munkedal. Ett motiv till det, bland andra, som talade mot att tillstånd ges var: 

Om ett bolaget inte får tillstånd för ett sådant här projekt innebär det dels att det inte 

kommer att bli ett stort ökat utsläpp av CO2 från just den anläggningen, men minst 

https://drive.google.com/file/d/1XkF4oy7mJyr41FAqxyu6FmOPaomaO3qc/view?usp=sharing
https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/striden-om-stenbrottet/
https://drive.google.com/file/d/1fzhtV_wHYRPJut7gQ3cO4-UpJGs1tAt4/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1fzhtV_wHYRPJut7gQ3cO4-UpJGs1tAt4/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1HL80QT_QoHH-umPxI8Cd_UEsg3lj8BB3/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1HL80QT_QoHH-umPxI8Cd_UEsg3lj8BB3/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1HmeKa-yQJwSD9G8uwbLBoJPNXA99jSPU/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1HmeKa-yQJwSD9G8uwbLBoJPNXA99jSPU/view?usp=sharing


lika viktigt är det att det ger en signal till övriga länder och världen om att det inte är 

accepterat att fortsätta med fossila bränslen.  

 

Måndagen den 28 september kom beskedet att oljekoncernen Preem drar tillbaka sin 

ansökan om att bygga ut raffinaderiet i Lysekil. Bolaget hävdar att beslutet är fattat 

helt och hållet på kommersiella grunder och de har meddelat att efterfrågan på 

raffinerade produkter har ”sjunkit markant”. 

Preems vd Magnus Heimburg verkar till och med vilja att det ska framgå att beslutet 

inte kommer av hänsyn till miljön och alla protester, utan att det helt är fattat på 

kommersiell basis. Det är märkligt att Preem så starkt håller fast vid att det endast är 

ekonomisk lönsamhet som är viktigt. Det skulle vara bra om företag i framtiden kunde 

ha en mer miljöetiskt värdegrund! 

Vi alla som har kämpat emot utbyggnaden av raffinaderiet i Lysekil är i vilket fall 

som helst glada. En enorm seger med Greta Thunbergs ord! Vi är också glada att 

Preem nu säger sig istället rikta allt fokus mot att ”storskaligt kunna producera 

förnybara drivmedel”. 

Det är troligt att även Preem kan vara glada över att protesterna från klimatrörelsen 

har bromsat bolagets utbyggnad så att de har fått tid att reflektera över faktumet att 

oljeprodukter inte är lönsamma i framtiden. Därmed har Preem fått möjlighet att dra 

sig ur ett projekt som enbart skulle leda till förluster. 

• Det pågår klimatdemonstrationer runt om i Sverige och i världen och även i Sotenäs. 

Det skulle vara bra om vi förde fram det ännu mer uttalat i Sotenäs kommun där man 

kan ana att en del ledande politiker är ”klimatskeptiker” (eller?). Om du vill vara med 

i dom aktiviteterna så hör av dig till Lena Jarlöv eller Malin Zander.  

• Vi bevakar den landbaserade laxodlingen som sägs bli en av världens största. Om du 

är intresserad av att delta är du välkommen att höra av dig till någon i styrelsen. Vår 

hållning är tillsvidare att vi bevakar frågan. Vi vill vara objektivt granskande men vi 

har ännu inte tagit ställning till laxodlingen i sig. Däremot menar vi redan nu att ett så 

stort industriellt projekt överhuvudtaget inte är förenligt med lagstiftningen 

(miljöbalken särskilt kap 4, se insändare i Bohusläningen).  

• Den nya översiktsplanen i Sotenäs. Vi vill gärna vara med i processen. Hör av dig till 

styrelsen om du vill vara med! 

• Vi vill arbeta för cykelleder.  

 

Vi kommer att ha vårt nästa styrelsemöte den 22 oktober.  

Vill du att vi tar upp något så mejla: lars.glimmerfors@gmail.com 

 

 

 

MISSA INTE: 

Eva Sanners föreläsning om naturens hemligheter och att skapa naturkontakt för hälsa och 

hopp den 20 oktober (läs mer här). 

 

https://www.bohuslaningen.se/%C3%A5sikt/debatt-och-ins%C3%A4ndare/om%C3%B6jligt-att-ge-laxodlingen-milj%C3%B6tillst%C3%A5nd-varf%C3%B6r-sl%C3%B6sa-er-tid-1.34884596?fbclid=IwAR0yj_LZARebNrnVtlNjzccVvcmlyMre2KOPdRj0B5ypHdJOeyWkjmqZLes
mailto:lars.glimmerfors@gmail.com


 

Styrelsen i Sotenäs Naturskyddsförening  2020-10-04 

(För telefonnummer och mailadresser, se vår hemsida.) 

 

Lars Glimmerfors, ordförande 

Stellan Welin, ledamot 

Magnus Sederholm, ledamot 

Malin Zander, ledamot 

Yngve Johansson, ledamot och kassör 

Ann-Sofi Söderling, ledamot och sekreterare 

Lena Sörenson, suppleant och sekreterare 

Lena Falkheden, suppleant 

Gunnar Selstam, suppleant 

och 

Lena Jarlöv, kontaktperson med Tanums Naturskyddsförening 

Marcus Nordgren, valberedning och ansvarig för hemsida.  

Eva Kihl Selstam, valberedning På  

Sotenäs Naturskyddsförenings Facebook-sida         Sotenäs Naturskyddsförenings hemsida 

 

På de följande 2 sidorna visar vi bilder på Sotenäset, Åbyfjorden, Bärfendal och 

Bottnafjorden, dvs Sotenäs kommun och dess gränsområden.  

TIPS 

Gå gärna in på vår Facebook-sida ofta, ”gilla” sidan om du inte redan gjort det och gilla inlägg. 

Facebook-sidan är en kommunikationskanal som vi som grupp kan använda oss av men då måste vi 

bygga upp den så att den får många besök. FB fungerar ju på det sättet att det som många tittar och 

reagerar på sprids mer (kanske inte bra, men nu är det så). Det betyder att ju mer vi själva är aktiva på 

sidan desto fler ”andra” kommer att se inläggen. När vi sedan vill använda sidan till att driva någon 

fråga som vi tycker är särskilt viktigt så kommer det vi vill förmedla spridas bättre.  

Så gå gärna in på sidan och gilla och kommentera och be andra att göra det. 

Sotenäs Naturskyddsförenings Facebook-sida 

Om du INTE MEDLEM ÄN och vill bli det, klicka här, för mer information. (Obs Om du inte 

är skriven i Sotenäs så måste du meddela medlem@naturskyddsforeningen.se att det är 

Sotenäs Naturskyddsförening du vill vara medlem i.) 

https://sotenas.naturskyddsforeningen.se/om-sotenas-naturskyddsforening-snf/
https://www.facebook.com/Naturskyddsf%C3%B6reningen-Soten%C3%A4s-406472879924219
https://sotenas.naturskyddsforeningen.se/om-sotenas-naturskyddsforening-snf/
https://www.facebook.com/Naturskyddsf%C3%B6reningen-Soten%C3%A4s-406472879924219
https://www.naturskyddsforeningen.se/vad-du-kan-gora/butiken/produkter/ordinarie-medlemskap/


 

 

 

I våra stadgar skriver vi så här: Sotenäs kommun är belägen på Sotenäset. Näset, som ligger i de 

mellersta delarna av landskapet Bohuslän, omgärdas av Västerhavet (Skagerrak) samt av ett fjord- 

och dallandskap som utgörs av Åbyfjorden, Bärfendal, Tåsteröds stora vatten och Bottnafjorden som 

alla har höga natur- och kulturmiljövärden i sig själva. Dessa områden ligger i anslutning till 

https://sotenas.naturskyddsforeningen.se/wp-content/uploads/sites/242/2019/03/Stadgar-Soten%C3%A4s-Naturskyddsf%C3%B6rening.pdf


kommungränserna mot Lysekils, Munkedals och Tanums kommuner. För att även gränsområdena 

ska få den uppmärksamhet de är värda så vill Sotenäs Naturskyddsförening särskilt värna om dessa, 

även fast de till en viss del kan ligga utan för själva kommungränsen. Kretsen ska sträva efter 

samarbete med Naturskyddsföreningarna i angränsande kommuner.  

 

 

 

Bilder Per Pixel 



 
   

 Skapa naturkontakt - för hälsa och hopp 
Föreläsning med författare och eko-psykolog, Eva Sanner. 
Samlingssalen, Gerlesborgsskolan, Hamburgsund. Tisdagen den 20 
oktober, kl 18.00-19.30.  

Fika finns att köpa i pausen. Förboka gärna fika.  

Fri entré på föreläsningen!  

Föranmälan till anna-karin.strandberg@studieframjandet.se 

Ekopsykologi är en riktning inom psykologin som betonar betydelsen av 
en nära  relation mellan människa och natur. Denna relation är viktig för 
människans  överlevnad, men håller på att förloras i vår moderna livsstil 
med miljöförstöring,  klimatförändring och andra pågående katastrofer 
som följd.   

Eva Sanner, dipl psykosyntesterapeut, författare och utbildad i 
ekopsykologi.  

Välkomna föranmälda, friska och med tvättade händer!     

 
Naturskyddsföreningen i Sotenäs, Studiefrämjandet Fyrbodal och  

Gerlesborgsskolan Kök & Café  

Föreläsningen covid-anpassas såklart, med avstånd, begränsat antal platser och föranmälan till 

anna-karin.strandberg@studieframjandet.se  

 

Föreläsningen visas också digitalt direkt via Facebook Live-video. Sök på 

Studiefrämjandet Fyrbodals Facebook-sida. 
 

mailto:anna-karin.strandberg@studieframjandet.se


It matters that you care 
 

Eva Sanners bok ”Naturens hemlighet” beskriver vår relation till naturen och hur vi 

kan fördjupa den. Kan vi hitta tillbaks till vår plats i den väv som omger oss och som 

har stor betydelse för både vårt kroppsliga välmående men även psykologiskt och 

existentiellt. 

Hur vill vi leva i förhållande till naturen? 

 

 

  

 

Hokusai says look carefully. 

He says pay attention, notice. 

He says keep looking, stay curious. 

He says there is no end to seeing. 

 

It matters that you care. 

It matters that you feel. 

It matters that you notice. 

It matters that life lives through you. 

 

 
Ovan ett utdrag ur en dikt av Roger Keyes, som var inspirerad av Katsushika Hokusai (1760-1849), en 

japansk konstnär bl.a. känd för sina landskapsbilder, däribland 36 vyer av berget Fuji. 

 



Det går att påverka framtiden! 

 

Meteorologen Edward N. Lorenz upptäckte på 1970-talet att enbart små förändringar av 

avrundningsreglerna för väder-data ledde till drastiska förändringar av väderprognoser. Det ledde till 

att begreppet ”Fjärilseffekten” myntades. En fjärils vingslag i Amazonas kan leda till storm i New York 

några månader senare. 

Till synes små handlingar kan få avgörande betydelse. Detta resonemang kan leda till en positiv 

reflexion över våra personliga handlingars betydelse för framtiden. Ta t.ex. människans påverkan på 

klimatet via växthuseffekten. Ibland känner vi att vi personligen inte har möjlighet att påverka 

utvecklingen. Det samma gäller även kommunen vi bor i, och för Sverige, landet vi bor i. Vad kan vi 

göra som leder till att utvecklingen vänds, när stora länder som t.ex. USA och Brasilien verkar styra åt 

motsatt håll? Det är en tankefälla! 

Den lilla enskilda handlingen har stor effekt! Just våra handlingar, t.ex. att välja bort en flygresa eller 

vårt val av vad vi äter har stor påverkan. Om vi väljer att göra något i rätt riktning sprider det sig till 

andra (även motsatsen gäller, d.v.s. om vi resignerar gör även andra det).  Att prata med sina vänner, 

bekanta och sina politiker, kan få en enorm betydelse för hur framtiden utvecklar sig. 

Vi vill verka för små och stora handlingar lokalt, nationellt och globalt. 

Vad vi gör tillsammans är viktigt! 

Broderi av Elsa Agélii 


